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Zápis ze 46. jednání Kolegia děkana Právnické fakulty Univerzity Karlovy konaného 

dne 24. dubna 2023 

 

Účast: děkan Boháč, tajemník Hájek, proděkani Antoš, Handrlica, Honusková, Chromá, Pfeiffer, 

koordinátorka prof. Koldinská, koordinátor dr. Urban, předseda AS PF UK prof. Wintr, 

místopředseda AS PF UK dr. Staša 

 

Omluven: proděkan Tomášek, místopředseda AS PF UK kol. Linzer 

 

Program: 

1. Děkan 

2. Tajemník 

3. Magisterské studium 

4. Doktorské studium 

5. Komunikace a IT 

6. Rozvoj fakulty 

7. Zahraniční vztahy 

 

1. Děkan 

1.1. Děkan informoval o 7. zasedání Rozšířeného kolegia rektorky, které se konalo dne 24. dubna 

2023. Projednávána byla mj. tato témata: 

a) Principy rozdělování peněžních prostředků na UK pro rok 2024 

Děkan vystoupil s tím, že by nemělo dojít k tomu, aby výše příspěvku pro fakulty 

poklesla z důvodu, že by více peněz bylo vytknuto tzv. před závorku na celouniverzitní 

aktivity. Požádal vedení univerzity, aby zvážilo potřebnost těchto aktivit. 

b) Aktualizace výkonových ukazatelů pro vědecký výkon UK 

Děkan vystoupil s tím, že je třeba zvýšit nebo alespoň zachovat ukazatel „monografie“, 

jehož vyřazení požadují lékařské fakulty. 

1.2. Děkan hodnotí společné zasedání kolegií děkana PF UK a PF MU jako přínosné, inspirující 

a obohacující. Jednání ukázalo obdobné problémy fakult i jejich odlišnosti. 

Závěry zasedání v jednotlivých oblastech: 

1. Podpora vědy a její hodnocení 

Kolegia se vyslovila pro nutnost produkovat kvalitní výstupy a stanovit objektivizovaná 

kritéria hodnocení v rámci metodiky. Dále se shodla na nutnosti větší osvěty 

při hodnocení vědeckých výstupů a nutnosti zajistit více hodnotitelů z obou fakult. 

2. Možné kontury magisterského studijního programu 

Kolegia se shodla, že profil absolventa magisterského studijního programu by se neměl 

měnit. Prodiskutovala otázky modulů, přednášek i dalších specifik obou fakult. Potvrdila 

zájem o zajištění společného rámce právnického univerzitního vzdělání v ČR. 

3. Reforma doktorského studia 

Kolegia se seznámila s odlišnostmi v počtu studentů i v počtu doktorských programů, 

brněnská fakulta předložila k seznámení tabulku odlišující prezenční a kombinovanou 

formu studia. 

4. Financování vysokých škol 
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Kolegia se přihlásila k usnesení Asociace právnických fakult, které poukázalo 

na podfinancování vysokých škol jako celku a zejména humanitních a příbuzných 

společenskovědních fakult. Fakulty se snaží nalézt další zdroje, snaží se získat a hledat 

vnitřní zdroje jako akreditované vzdělávání, což ovšem není dostačující, neboť jsou 

primárně financovány ze státního rozpočtu. Bylo konstatováno, že pokud se peníze 

podmiňují reformami, ty na fakultách probíhají a některé jsou již provedeny. V diskusích 

se ukázala rozdílnost způsobu a pravidel financování na obou fakultách. 

5. Další vzdělávání právníků, včetně placených kurzů a LL.M 

Kolegia si vyměnila informace o kurzech a zdůraznila, že nabízí kvalitní kurzy na rozdíl 

od neakreditovaných subjektů, které se také pohybují na trhu. 

6. Mediální obraz práva 

Kolegia se shodla, že snaha o popularizaci práva k široké veřejnosti není snadná, ale je 

žádoucí, a to i vzhledem ke společenské roli obou fakult. 

1.3. Kolegium děkana obšírně diskutovalo věcné řešení kariérního řádu zejména připomínky 

vzešlé z výjezdního zasedání akademického senátu a kolegia děkana. V návaznosti 

na diskusi bude vypracován finální návrh a provedeno vypořádání připomínek akademické 

obce. Dále se předpokládá projednání návrhu s odborovou organizací a s akademickým 

senátem. 

 

2. Tajemník 

2.1. Tajemník fakulty informoval o poradě tajemníků fakult a ředitelů součástí UK, která 

se konala dne 20. dubna 2023. Hlavními body programu byly: 

- vystoupení ombudsmanky UK 

- přehled výzev OP JAK 2023 a informace k NPO, zkušenosti z realizace/přípravy 

celouniverzitních projektů 

- ekonomická metodika, kontrola DKRVO 

2.2. Kolegium děkana souhlasí se zapůjčením/pronájmem místností (prostor): 

2.2.1. Juristi 

Řádná schůze spolku, datum konání: 26. 4. 2023 (od 20:00 do 21:30), m. č. 401 

2.2.2. ELSA Praha 

Jak cestovat s ELSA vol. 2?, datum konání: 26. 4. 2023 (od 18:30 do 20:00), m. č. 213 

2.2.3. SČP Všehrd 

Jak se stát exekutorem?, datum konání: 27. 4. 2023 (od 19:00 do 20:30), m. č. 303 

2.2.4. SČP Všehrd 

Jak se stát podnikovým právníkem?, datum konání: 2. 5. 2023 (od 18:00 do 20:00), 

m. č. 220 

Kolegium děkana upozorňuje žadatele k pronájmu/zapůjčení prostor na PF UK, 

že schvalované prostory, které jsou/budou v termínech mimo časový harmonogram 

topení, nebudou vytápěny a ani poskytovány el. přímotopy. 

 

3. Magisterské studium 

3.1. Proděkanka Chromá informovala, že byla rozeslána prosba (a) 151 studentům, kterým letos 

zbývá pouze obhajoba diplomové práce a oborová část státní zkoušky, aby se pokusili vše 

splnit do 16. září 2023 (poslední den 6 let + 90 dní karenční doby), a (b) všem katedrách, 

aby těmto studentům vyšli vstříc při stanovení termínů pro obhajobu a oborovou část tak, 

aby studenti mohli absolvovat fakultu do 16. září 2023. Při překročení doby 6 let + 90 dní 

karenční doby bude fakulta finančně tratit, neboť dojde ke snížení graduation rate, který je 

významným ukazatelem při rozdělování peněžních prostředků v rámci univerzity. 
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3.2. Proděkanka Chromá informovala, že AS UK byl předložen Řád pro zajišťování zpětné vazby 

od uchazečů, studentů a absolventů UK. V návaznosti na jeho přijetí bude muset být 

upravena fakultní úprava hodnocení výuky a kontrol studia studujícími. 

 

4. Doktorské studium 

4.1. Proděkan Handrlica informoval o jednání univerzitní komise pro reformu doktorského 

studia, která se konala dne 19. dubna 2023. Členové pracovní skupiny byli prorektorem 

Krištoufkem informováni o aktuálním stavu mezirezortního připomínkového řízení, 

ve kterém byly vůči předloženému návrhu novely zákona o vysokých školách vzneseny 

závažné výhrady ze strany Ministerstva financí. Lze předpokládat další úpravu návrhu, 

resp. jeho přepracování. 

Kolegium děkana se s ohledem na výše uvedené rozhodlo, že nadcházející přijímací řízení 

do doktorských studijních programů pro akademický rok 2023/24 proběhne na stejném 

půdorysu co se týče přijímaných studentů, jako přijímací řízení minulý rok. Věc byla takto 

diskutována i s akademickým senátem na jeho zasedání dne 13. dubna 2023. 

4.2. Proděkan Handrlica informoval o tom, že ze společného jednání s kolegiem děkana brněnské 

právnické fakulty vzešel podnět k vytvoření manuálu vymezujícího rozdíly mezi prezenčním 

a kombinovaným doktorských studiem a standardu průběhu doktorského studia (co se čeká 

od doktoranda, co od školitele a co od garanta doktorského studijního programu). 

Kolegium děkana pověřilo proděkana Handrlicu, aby připravil návrh těchto dokumentů tak, 

aby mohly být projednány na dalším zasedání Koordinační rady doktorských studijních 

programů. 

 

5. Komunikace a IT 

5.1. Kolegium děkana rozhodlo o tom, že fakulta na Cenu Josefa Hlávky nominuje 

JUDr. Mgr. Filipa Horáka, Ph.D. 

5.2. Proděkan Antoš informoval o novinkách na anglických stránkách fakulty. Na letošní rok je 

naplánována výraznější změna obsahu některých sekcí, jako první krok došlo společnou péčí 

oddělení komunikace a vnějších vztahů a oddělení informačních technologií k úpravě titulní 

stránky. Některé části byly vypuštěny a jiné naopak doplněny, aby byl celkový dojem lepší. 

Díky spolupráci s Katedrou jazyků jsou zde publikovány vybrané články přeložené 

do angličtiny, zveřejňují se také pozvánky na aktuální fakultní akce, které probíhající 

v cizích jazycích. Zároveň upozornil, že si všichni akademičtí pracovníci mohou 

v administraci svého profilu vyplnit nejen český, ale také anglický životopis, který se poté 

zobrazuje na detailu jejich osoby v anglické verzi webu. 

5.3. Proděkan Antoš informoval o přípravách na zlaté promoce absolventů z roku 1973, které 

se budou konat 20. května 2023 v Karolinu. Organizaci má na starosti oddělení komunikace 

a vnějších vztahů ve spolupráci s rektorátem. 

5.4. Proděkan Antoš rozešle odpovědným pracovištím výzvu ke zpracování dílčích částí výroční 

zprávy fakulty za rok 2022 s termínem do 15. května 2023, tak aby zpráva mohla být 

po dalším zpracování předložena ke schválení na červnovém zasedání akademického senátu. 

5.5. Kolegium děkana vzalo na vědomí, že také letos proběhne akce „Pivo s děkanem“ 

pro zaměstnance fakulty a interní doktorandy. Předpokládaný termín je 20. června 2023 

od 17:00 do 19:00 u Letenského zámečku. 

5.6. Kolegium děkana souhlasí s uzavřením darovací smlouvy s ACCESS EU, s.r.o., na dar 

ve výši 100 tisíc Kč za účelem podpory vydání ukrajinského překladu komentáře 

k primárnímu právu EU. Smlouvu za fakultu podepíše proděkan Antoš. 
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6. Rozvoj fakulty 

6.1. Proděkanka Honusková informovala o tom, že v původně plánovaném termínu 2. května 

2023 se tentokrát setkání Jakou chceme fakultu? neuskuteční. Setkání na plánované téma 

„Reforma doktorského studia“ proběhne na podzim, až budou k dispozici další informace 

ze strany MŠMT a RUK k novele zákona o vysokých školách. 

6.2. Kolegium děkana souhlasí s podáním projektu dr. Csilly Bakó do programu OP JAK, Výzva 

č. 02_22_010 „MSCA FELLOWSHIPS CZ“. 

6.3. Proděkanka Honusková informovala o výstavě, kterou bude ukončen interní projekt 

Revitalizace společných prostor: Architektura právu (více o projektu zde). Zároveň pozvala 

na vernisáž výstavy, která se bude konat dne 17. května 2023 od 17 hodin ve dvoraně PF UK. 

Více informací bude k dispozici na webu PF UK v aktualitách a na stránkách Oddělení 

pro strategii. 

 

7. Zahraniční vztahy 

7.1. Kolegium děkana schvaluje pro účely zahraničních mobilit přiznání a vyplacení 3 stipendií 

ze Stipendijního fondu PF UK (celkem 136 904 Kč). 

 

 

Zapsala: Adéla Hrubešová 

Schválil: prof. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. 

https://www.prf.cuni.cz/aktuality/interni-projekt-revitalizace-spolecnych-prostor-na-pf-uk-architektura-pravu-jiz-zna-sve

